

<<CURRICULUM VITAE>>

CHUNG PUI WAH, JACQUELINE 鍾佩樺

Academic & Professional Qualifications:

MBChB (CUHK), FRCOG, FHKCOG, FHKAM (O&G), CERT HKCOG (Reprod Med)

Current Positions:

- Associate Professor, Department of O&G, CUHK
- Honorary Consultant at the Prince of Wales Hospital
- Deputy Director of Assisted Reproductive Treatment, Department of O&G, CUHK
- Deputy Director of CUHK Pre-implantation Genetics Laboratory, Department of O&G, CUHK
- Consultant, Department of O&G, CUHK Medical Centre
- Person responsible for the ART Unit, Assisted Reproduction Centre, CUHK Medical Centre

Profiles:

Prof. Chung Graduated from the Faculty of Medicine at CUHK and received training in the field of O&G at the Prince of Wales Hospital. She obtained her fellowship of the Hong Kong College of Obstetricians and Gynaecologists and Hong Kong Academy of Medicine (O&G) in 2013.

Thereafter, she developed a special interest in Reproductive Medicine and completed her subspecialty training in 2016, also a fellowship of the Royal College of Obstetricians and Gynaecologists was awarded in 2023

She is currently appointed as Associate Professor at the Department of Obstetrics and Gynaecology, the Chinese University of Hong Kong and as an Honorary Consultant at the Prince of Wales Hospital. She is the Deputy Director of the Assisted Reproductive Technology Unit and the Deputy Director of the Pre-implantation Genetic Diagnosis Laboratory in the Chinese University of Hong Kong, Prince of Wales Hospital. Her research interests include fertility preservation, reproductive surgery, polycystic ovarian syndrome and endometriosis.

She has published more than 100 peer reviewed journals and 5 book chapters on these areas

Prof. Chung has obtained several internal and external competitive grants as principal investigator and co-investigator including the General Research Fund in 2019, Health and Medical Research Fund (HMRF) from 2017 to 2020, Direct Grant for Research in 2020, and the

Hong Kong Obstetrical and Gynaecological Trust Fund in 2014, 2018 and 2019.

She was awarded the Distinguished Young Fellow from the Hong Kong Academy of Medicine in 2018 and the Inga Award for Excellence in O&G and the Best Teacher of the Department of O&G for the academic year 2017/18. She was also awarded the Teachers of the Year Awards 2020 from the Faculty of Medicine for 2020. She now holds several positions in the field of O&G. She is a Council Member of the Hong Kong College of Obstetricians and Gynaecologists and the chairperson of the Reproductive Medicine Subspecialty Board of the Hong Kong College of Obstetricians and Gynaecologists. She is also the President of the Hong Kong Society for Reproductive Medicine. Moreover, she is the Local Representative of the Asia Pacific Initiative on Reproduction.

Advances in cancer therapy have led to a remarkable improvement in survival rates of young cancer patients, however the damaging effects of cancer treatment often negatively affects their future reproductive potential. Her mission is to help them to preserve their fertility before receiving such gonadotoxic treatment. She devotes most of her time now in developing a dedicated clinic for fertility preservation at the Prince of Wales Hospital.

學術和專業資格:

香港中文大學內外全科醫學士、英國皇家婦產科醫學院榮授院士、香港婦產科學院院士、香港醫學專科學院院士(婦產科)、香港婦產科學院證書(生殖醫學)

目前職位:

- 香港中文大學婦產科學系副教授
- 威爾斯親王醫院名譽顧問醫生
- 香港中文大學威爾斯親王醫院輔助生育技術中心副所長
- 植入前遺傳學診斷中心副所長
- 香港中文大學醫院婦產科顧問醫生
- 香港中文大學醫院輔助生育技術中心主管及顧問醫生

簡介

鍾佩樺醫生於香港中文大學獲得內外全科醫學士後，便於沙田威爾斯親王醫院接受婦產科的專業訓練。鍾醫生於 2013 年成為香港婦產科學院院士及香港醫學專科學院院士(婦產科)，鍾醫生對生殖醫學深感興趣，並於 2016 年初完成生殖醫學專業訓練年初和 2023 年獲頒英國皇家婦產科醫學院榮授院士。

鍾醫生現為香港中文大學婦產科學系副教授、威爾斯親王醫院名譽顧問醫生、香港中文大學威爾斯親王醫院輔助生育技術中心副所長及植入前遺傳學診斷中心副所長。她的臨床研究包括生殖能力保存、生殖手術、子宮內膜異位症和卵巢多囊症候群等，她亦曾在這些範疇公開發表了 100 多份國際性文獻及 5 本書籍章節。鍾醫生曾以首席與共同研究員身份成功申請多項內部及外部學術研究基金，包括 2019 年優配研究金，2017-2020 年醫療衛生研究基金，2020 年直接資助計劃和 2014、2018、2019 年香港婦產科信託基金。

鍾醫生先後獲頒 2018 年度香港醫學專科學院「傑出青年獎」、2017-2018 年度香港中文大學婦產科學系「英傑婦產科卓越獎及最佳教師」及 2020 年度香港中文大學醫學院「傑出老師獎」。而她亦在婦產科的範疇擔任不少職位。最近，鍾醫生獲香港婦產科學院委任為委員會成員，並出任香港婦產科學院的專科委員會主席。同時，她亦於香港生殖醫學會出任主席。除此之外，她也委任為 Asia Pacific Initiative on Reproduction (ASPIRE) 的當地代表。

癌症治療的改良顯著提升年青癌症患者的存活率，然而亦同時對他們將來生育的機會帶來破壞性影響。鍾醫生的使命就是希望協助患者在接受對生殖腺有害的治療前，保存他們的

生殖能力。因此，她現於威爾斯親王醫院投放大部分時間，專注發展生殖能力保存的臨床治療和研究。